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مدیرعامل شرکت ملی پست و معاون وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات گفت: در راستای توسعه خدمات 
الکترونیک، سامانه الکترونیکی مکاتبه مردم با دولت 
از طریق شرکت پست راه اندازی شده و به زودی 

رونمایی می شود. 
»رمضانعلی ســبحانی فر« روز پنجشنبه در جریان بازدید از 
شرکت پست استان همدان اظهار داشت: تاکنون مکاتبات در 
بســتر دولت الکترونیک از »پیام دولت« به صورت »از دولت 
بــه دولت« بود اما از این پس با راه اندازی این ســامانه طبق 
تفاهم صورت گرفته با نهاد ریاست جمهوری مکاتبه »مردم به 
دستگاه های دولتی« از طریق پست امکان پذیر می شود.وی 
اضافه کرد: یعنی به جای اینکه شخصی نامه ای را برای وزارت 
خانه ای ارسال کند یا حضوری پیگیر کارش باشد درخواست 
خود را به صورت الکترونیک از باجه پست به نهاد مربوطه ارسال 
و یک کُد رهگیری دریافت می کند و با استفاده از این کد می 

تواند نامه خود را پیگیری کند.
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، توســعه خدمات 
الکترونیکی را مهمترین اولویت شــرکت ملی پست در دولت 
سیزدهم عنوان کرد و گفت: هوشمند سازی پُست برای دقت و 
سرعت بیشتر و رضایتمندی مردم در دستور کار است.سبحانی 
فر اضافه کرد: توجه به تجارت اقتصاد الکترونیک در اولویت است 
چرا که معتقدیم پست می تواند سکوی تجارت الکترونیک شود.
وی گفت: اکنون بسیاری از خریدهای از پست عبور و به دست 
گیرنده می رسد که در راستای حمایت از تولید و مصرف کننده 

و حذف واسطه ها و دلالان درصدد توسعه این فرایند هستیم.
مدیرعامل شرکت ملی پست با بیان اینکه تاکنون در زمینه 
خریدهای اینترنتی در روستاها غفلت شده است افزود: راه اندازی 
ســامانه »روســتا بازار« در دستور کار اســت تا از این طریق 
روستاییان بتوانند محصولات کشاورزی، دامی و صنایع دستی 

را به نمایش گذاشته و به فروش برسانند. 
سبحانی فر اظهار داشت: ارائه »خدمات نیابتی« یکی از اولویت های 
برنامه ششم توسعه کشور بوده که در این راستا دستگاه های اجرایی 

ملزم به الکترونیکی کردن همه خدمات هستند.
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: در این بین 
بخش فیزیکی کار نیز باید به شرکت ملی پست محول شود تا 
مرسوله، نامه و دیگر اسناد را بدون نیاز به حضور فرد در دستگاه 
با اداره ای به دست وی برساند.وی گفت: بیشتر فعالیت شرکت 
ملی پست در گذشته به بسته های کوچک، توزیع فیش های 
شرکت های خدمات رسان، نامه ها و کارت پستال ها محدود 
بود اما با توســعه تکنولوژی و تغییر ذائقه مردم این فعالیت ها 

اینترنتی شد.
مدیرعامل شرکت ملی پســت اضافه کرد: از سوی دیگر به 
دنبال شیوع  ویروس کرونا در ۲ سال گذشته ، تغییرات اساسی 
در این زمینه ایجاد شــده و مردم به سمت بسته های بزرگ و 
خریدهای اینترنتی سوق یافتند به گونه ای که از نظر حجمی، 
وزن مرســولات بیش از سه برابر و خریدهای اینترنتی نیز به 

همین نسبت در دوران کرونا افزایش یافته است.
ســبحانی فر بیان کرد: پیش از شــیوع کرونا در بخش زیر 

ساخت ها مشــکلاتی وجود داشت که با اپیدمی این ویروس 
ترمیم، توســعه و افزایش ظرفیت های شرکت ملی پست در 
دستور کار گرفت برای نمونه مراکز تجزیه و مبادله کالا افزایش 

یافت همچنین خطوط و هاب های منطقه ای ایجاد شد.
وی درباره هاب توضیح داد: پیشتر همه بسته ها ابتدا متمرکز 
به تهران ارسال شده سپس توزیع می شد اما برای شتاب دادن 
به کار، کشور به پنج منطقه تقسیم و استان همدان نیز »هاب« 

منطقه ای شــد و هم اینک چند استان همجوار زیر پوشش 
همدان است.معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
افزایش ناوگان حمل و نقل نیز در دستور کار قرار گرفته است که 
در این راستا خودروهای حمل و نقل برون شهری ۳۰ درصد و 

درون شهری ۱۰۰ درصد افزایش یافت.
ســبحانی فر افزود: همچنین برای سرعت بخشیدن به کار 
علاوه بر ایجاد پنج هاب منطقه ای، ۲۲ خط مســتقیم بین 

استان های همجوار ایجاد شد تا استان ها با هم مبادله داشته 
باشند. وی ادامه داد: برای صیانت و حفاظت از مرسولات مردم 
بیش از چهار هزار جعبه )باکس( چرخدار خریداری شد تا پس از 
قرار دادن بسته پستی در این جعبه و قفل کردن آن، بتوان آن 
را از استانی به استانی دیگر بدون خسارت جابجا کرد.مدیرعامل 
شرکت ملی پســت اضافه کرد: در عین حال هفت هزار عدد 
جعبه برای قرار دادن بسته های کوچک تهیه شده است که با 
این اقدامات، میزان تخریب بسته های پستی کاهش و میزان 

رضایت مندی ۴۰ درصد نسبت به گذشته افزایش یافته است.
ســبحانی فر بیان کرد: به تازگی در راستای هوشمند سازی 
شــرکت ملی پست در پنج هاب منطقه ای، سیستم مکانیزه 
نصب شده است و مرکز اصلی آن در تهران به عنوان بزرگترین 

تجزیه و مبادلات خاورمیانه به زودی راه اندازی می شود.
مدیرعامل شرکت ملی پست و معاون وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات گفت: شــرکت ملی پست دارای ۱۹۲ نمایندگی در 
خارج از کشور است که روزانه حدود ۱۰ تن مرسوله به خارج از 
کشور ارسال می شود.وی اظهار داشت: امروز با حضور در استان 
همــدان از بخش های مختلف بازدید به عمل آمد همچنین 
مشکلات و درخواست های پرســنل برای خدمت رسانی از 
نزدیک رصد و مواردی پیش بینی شــد تا بتوان با بازنگری و 

اصلاح فرایندها خدمت رسانی بهتری به مردم داشته باشیم.
مدیرعامل شرکت ملی پست و معاون وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات امروز پنجشنبه در سفر یک روزه به استان همدان از 

بخش های مختلف پست همدان بازدید کرد.

مدیرعامل شرکت پست: 

سامانه مکاتبه مردم با دولت به زودی رونمایی می شود
گزارش معاونت علمی و فناوری رییس  جمهوری 

از وضع منابع آب ژرفی ایران
گزارش معاونت علمــی و فناوری رییس 
جمهوری از وضعیت منابع آب ژرفی ایران 
)ابرحوضه ای( در جلســه هیأت دولت ارائه 

شد.
آقای سورنا ســتاری معاون علمی و فناوری رییس 
جمهوری در این گزارش، با اشاره به آبخوان های بزرگ 
جهان و تجربه کشور های مختلف در این خصوص، به 
بررسی و مطالعه شواهد وجود آب های ابرحوضه ای در 

ایران و ظرفیت های موجود در کشور پرداخت.همچنین راهکار های کاهش هزینه در اجرای 
طرح اکتشاف آب های ابرحوضه ای نیز در این گزارش مورد بررسی قرار گرفت.

در گزارش معاونت علمی و فناوی ریاست جمهوری درباره مطالعات انجام شده برای استخراج 
منابع آب ژرف مطالبی مطرح شد.تاکنون مطالعاتی در استان های فارس، سیستان و بلوچستان، 
خراســان جنوبی و بخش هایی از استان های یزد و اصفهان انجام شده و نتایج اجرای ۳ چاه 
اکتشافی در استان سیستان و بلوچستان بسیار مثبت بوده است. بر این اساس، پالایش آب های 
استخراج شده از چاه های ژرف بسیار کم هزینه تر از شیرین سازی آب دریا و از سوی دیگر فاقد 

هر نوع آلاینده فلزات سنگین و رادیواکتیو هستند.
تکمیل مطالعات مربوط به حفر چاه های عمیق با محوریت کاهش قابل توجه هزینه های 

حفاری و بررسی اثرات زیست محیطی و اقتصادی استحصال آب از این منابع ادامه دارد.

فیس بوک سرانجام در مورد قلدری و آزار مجازی 
گزارش داد
 فیس بوک روز سه شــنبه برای اولین بار 
اطلاعات آماری اختصاصی خــود در مورد 
تلاش برای قلدری و زورگیری مجازی و نیز 
آزار و اذیت جنســی را به طور عمومی افشا 

کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، بر اساس 
اطلاعاتی که فیس بوک در مورد این پلتفرم منتشر کرده، 
از هر ده هزار بازدید از فیس بوک در سه ماهه سوم سال 

جاری میلادی بین ۱۴ تا ۱۵ بازدید مربوط به مطالبی بوده که مروج قلدری و آزار جنسی بوده اند.
فیس بوک که برای بازسازی اعتباری و شهرت خود به متا تغییر نام داده، مدعی شده که از 
هر ده هزار پیام اینستاگرام نیز بین ۵ تا ۶ پیام را محتوای حاوی قلدری و اذیت جنسی تشکیل 
می دهد.در هفته های اخیر افشاگری های مکرر فرانسیس هاوگن در مورد بی توجهی فیس بوک 
به امنیت و منافع کاربران خبرساز شده است. وی مدیران ارشد فیس بوک را به بی توجهی به 
قطبی شدن فضای این شبکه اجتماعی، وارد آوردن آسیب روحی و روانی به دختران نوجوان 
در اینستاگرام، تضعیف دموکراسی و اهمیت دادن به سود شخصی به جای منافع کاربران متهم 

کرده است.
مقامات سیاســی در آمریکا و کشورهای اروپایی خواستار عملکرد شفاف فیس بوک و ارائه 
تصویری دقیق از وضعیت سوءاستفاده از کاربران آن شده اند. فیس بوک مدعی شده طی همین 
مدت حدود ۹.۲ میلیون محتوای مختلف را به علت زورگیری و آزار جنسی سایر کاربران حذف 
کرده است.آنتیگون دیویس مدیر جهانی ایمنی فیس بوک به تازگی در این مورد گفته است: 
آزار و اذیت و قلدری مجازی یک چالش منحصر به فرد و یکی از پیچیده ترین مسائل مربوط 

به فیس بوک است.

یوتیوب تعداد دیس لایک ها را پنهان می کند 
یوتیوب برای محافظت از سازندگان خود، 
»تعداد نپسندیدن« را در همه ویدیوها پنهان 

می کند. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، به نقل از فون آرنا، 
در ســال ۲۰۱۹، یوتیوب در تلاش بود تا از رای دادن 
به کلیپ های خاص جلوگیــری کرده و الگوریتم ها را 
دســتکاری کند تا ویدیو های خاص کمتر در دیدرس 
کاربران قرار گیرد. در همین راستا بالاخره امروز، یوتیوب 

اعلام کرد که تعداد نپســندیدن ویدیو ها را به دلیل جلوگیری از آزار و اذیت کاربران در تمام 
پلتفرم های خود خصوصی می کند.

ســازندگان محتوا همچنان می توانند تعداد نپســندیدن هایی را که یکی از ویدیوهایشان 
دریافــت کرده در اســتودیوی YouTube دقیقاً در کنــار تجزیه و تحلیل های دیگر که 
اطلاعات محبوبیت ویدیو های خاص را در پلتفرم نشــان می دهند، مشاهده کنند. بر اساس 
گزارش ها،یوتیوب روی طرح جایگزین برای تعداد نپســندیدن کار می کند تا در زیر ویدئوها 
به جای تعداد، کلمه نپسندیدن، ظاهر شــود. یوتیوب به TechCrunch گفته است که 
تصمیمش برای حذف »تعداد عدم پسندیدن« هیچ ربطی به تغییراتی که توسط یک آژانس 
نظارتی بر آن ها تحمیل شده ندارد؛ و این قابلیت برای محافظت از کاربرانش انجام شده است. به 
لطف رقابت پلتفرم ویدیوی کوتاه TikTok، یوتیوب مجبور است از سازندگان خود محافظت 

کرده و یک سرمایه ۱۰۰ میلیون دلاری را برای سازندگان قرار دهد.
پلتفرم یوتیوب برای محافظت از کاربران در گروه ســنی ۱۳ تا ۱۷ سال، ویژگی های حریم 
خصوصی ایجاد کرده و توانایی ســازندگان را برای سود بردن از محتوایی که برای کودکان 
مضر تلقی می شود کاهش داده است. تغییرات ایجاد شده در تعداد نپسندیدن از امروز در تمام 
پلتفرم های YouTube نشان داده می شود. این بدان معناست که »تعداد عدم پسندیدن« از 
برنامه های YouTube در حال اجرا در دستگاه های تلفن همراه و دسک تاپ ناپدید می شود.

 اپل تعویض نمایشگر آیفون ۱۳ را بدون اختلال 
»فیس ای دی« ممکن کرد

 یکی از مشــکلات آیفون ۱۳ از کار افتادن 
قابلیت امنیتی فیس آی دی در صورت تعویض 
نمایشگر است. این مشکل سرانجام توسط 

اپل برطرف شد.
بــه گزارش مه، تا به حال بــرای جلوگیری از اختلال 
فیس آی دی بعد از تعویض نمایشــگر حتماً باید یک 
میکروکنترلر آیفون ۱۳ از نمایشــگر اصلی به نمایشگر 
تعویضی منتقل می شد. اپل برای حل این مشکل یک 

به روزرسانی نرم افزاری طراحی کرده تا فیس آی دی بدون نیاز به انتقال تراشه یادشده به نمایشگر 
جدید هم عمل کند.اپل می گوید قرار اســت این به روزرسانی به زودی در دسترس علاقمندان 
قرار بگیرد، ولی تاریخ دقیقی برای آن مشخص نکرده است. انتقال تراشه ریز کنترل کننده به 
نمایشگر جدید کار ساده ای نیست و برای این کار نیاز به میکروسکوپ است. بنابراین معمولاً تنها 
تعمیرگاه های اپل با صرف وقت و استفاده از تجهیزات خاص می توانند این کار را انجام دهند.به نظر 
می رسد این اقدام اپل ناشی از فشارهای دولت آمریکاست که از اپل و سایر شرکت های فناوری 

خواسته تا تعمیر تولیدات خود را ساده تر کرده و از انحصارطلبی در این زمینه خودداری کنند.

 شرکت ســازنده تلفن هوشمند چینی شیائومی 
برای تحرک بخشیدن به رشد فروش داخلی در 
 بازار بســیار رقابتی، هزاران شعبه فروش افتتاح 

می کند. 
به گزارش ایسنا، شیائومی ۳۰ اکتبر ده هزارمین شعبه فروش 
خود را افتتاح کرد و هدف جدیدی برای گشایش ۳۰ هزار شعبه 

در دو تا سه سال آینده تعیین کرد.
فروشــگاه های فیزیکی تغییر رویکردی برای این شرکت 
محســوب می شوند که با پیشگام شــدن در فروش آنلاین 
تلفن هوشمند به سرعت رشد کرد و نشان می دهد بعضی از 
شرکتهای چینی چگونه به کند شدن رشد مصرف و کندی رشد 

اقتصادی واکنش نشان می دهند.

به گفته تحلیلگران، امــا این رویکرد چالش هایی را در قالب 
هزینه های بالاتر تبلیغات و فهرست اموال دارد.

شانگ جین، مدیرکل خرده فروشــی شیائومی برای چین 
به رویترز گفت: در آینده اســتراتژی این شــرکت به سمت 
توانمندی های فروش غیراینترنتی پیش می رود. هدف اولیه ما 
این است که فروش غیراینترنتی ما حجم مشابه فروش آنلاین 

را داشته باشد.
شیائومی موفق شده است حضورش را در بازارهای خارجی 
گسترش دهد اما به دلیل حضور غیراینترنتی ضعیف تر، در بازار 
داخلی عقب تر از رقیبان بزرگتری مانند اوپو و Vivo قرار دارد. 
حدود ۷۰ درصد از کل تلفن های هوشمند در چین به صورت 
غیراینترنتی خریداری می شود در حالی که تنها ۳۰ درصد از 

فروش شیائومی آفلاین است.
شعبه های فروش جدید شــیائومی همچنین دستگاه های 
 خانگی و دوربین هایی با قابلیــت اتصال به اینترنت عرضه 

می کنند که حاشیه سود بالاتری نسبت به تلفن های هوشمند 
دارند. تحلیلگران می گویند حاشیه سود این دستگاه ها ۱۵ درصد 

بالاتر است و شیائومی را از رقیبانش متمایز می کند.
شیائومی امیدوار است فروشگاه های جدیدش به نمایشگاه هایی 
برای خودروهای برقی تبدیل شود که آخرین پروژه کارآفرینی 
بزرگ لی جون، موســس شــیائومی خواهد بود. این شرکت 
 قصد دارد تولید انبوه خودروهای برقی را تا ســال ۲۰۲۴ آغاز

 کند.
شیائومی مدل فروش آنلاین را به دلیل پایین ماندن هزینه ها 
و عدم نیاز به شبکه هایی از توزیع کنندگان دنبال کرده است. 
این استراتژی به این شرکت کمک کرد از زمان تولدش در سال 
۲۰۱۰ به ســرعت رشد کند. طبق آمار شرکت تحقیقات بازار 

Canalys، این شرکت در سه ماهه دوم از اپل سبقت گرفت 
و دومین سازنده تلفن هوشمند بزرگ جهان شد.

با این حال در بازار داخلی چین که بزرگترین بازار جهان است 
از رتبه نخست در سال ۲۰۱۵ به رتبه چهارم در سه ماهه سوم 

افول کرد و پس از Vivo، اوپو و آنر قرار گرفت.
بر اساس گزارش رویترز، این شرکت برای حفظ سهم خود در 
بازار داخلی به سختی تلاش کرده است و در این راستا شعبه های 
فروش افتتاح کرده است. شیائومی نخستین فروشگاه خود در 
چین را در ســال ۲۰۱۵ افتتاح کرد اما بسیار عقب تر از اوپو و 
Vivo قرار دارد که متعلق به شرکت بی بی کی الکترونیکس 
هســتند. شــانگ اعلام کرده که این دو رقیب اکنون حدود 

۲۰۰هزار شعبه در چین دارند.

رئیس مرکز نظام ایمنی هسته ای کشور تاکید کرد: نقش موثر 
ایران در کمیته علمی بررسی اثرات تشعشعات اتمی )آنسکِر( 

کاملاً مشهود و غیرقابل انکار است.
در پی عضویت دائم جمهوری اســلامی ایران در کمیته علمی بررسی اثرات 
تشعشعات هسته ای در سازمان ملل متحد )آنسکِر(، دکتر محمد رضا کاردان، 
معاون رئیس ســازمان انرژی اتمی و رئیس مرکز نظام ایمنی هسته ای کشور 
درباره عضویت دائمی ایران در این کمیته علمی گفت: سطح و کیفیت مشارکت 
جمهوری اسلامی ایران در این کمیته به عنوان عضو ناظر به گونه ای بود که 

حیرت و تعجب همگان را به همراه داشــت و بطور کاملا مشهود مورد تایید 
اعضای علمی و دانشمندان کمیته قرار گرفت.

رئیس مرکز نظام ایمنی هسته ای کشور در خصوص ارتقاء عضویت جمهوری 
اســلامی ایران در کمیته علمی بررسی اثرات تشعشعات هسته ای از وضعیت 
ناظر بــه عضویت دائم توضیح داد: با پیگیری هــای مکرر مرکز نظام ایمنی 
هسته ای کشور در ســازمان انرژی اتمی و وزارت امور خارجه، در سال ۲۰۱۷ 
درخواست ایران جهت عضویت در کمیته مذکور به همراه سه کشور نروژ، امارات 
متحده عربی و الجزایر پذیرفته شد و بر اساس قطعنامه ۷۲/۷۶ مجمع عمومی 

ســازمان ملل متحد از کشور های متقاضی درخواست شد تا یک نفر دانشمند 
مرتبط را به عنوان ناظر برای یک دوره ۴ســاله معرفی کنند تا بر اساس روش 
اجرایی عضویت در کمیته و بر مبنای حضور مفید و موثر کشور های عضو در 
 فعالیت ها، پس از دوره ۴ ساله، در خصوص عضویت دائمی آن ها تصمیم گیری 

شود.
کاردان خاطرنشان کرد: با بهره گیری از ظرفیت های ملی و دانشمندان ایرانی 
در کارگروه های فنی کمیته مشارکتی فعال و اثربخش داشته ایم؛ سطح و کیفیت 
مشارکت جمهوری اسلامی ایران در برنامه های این کمیته به گونه ای بود که 

تعجــب و حیرت اعضای کمیته را برانگیخته و به اذعان همگان حضور ایران 
در کمیته می تواند کیفیت فعالیت ها را به شکل قابل ملاحظه ای افزایش دهد.

وی گفت: در شصت و هشتمین جلسه کمیته در سال۲۰۲۱ و پس از گذشت 
۴سال از حضور اعضای ناظر، بررسی عضویت دائم چهار کشور ناظر از جمله 
ایران در دستور کار کمیته قرار گرفت؛ در این جلسه که به صورت مجازی برگزار 
شد، گزارش فعالیت های انجام شده توسط ایران در چهار سال گذشته ارایه و در 
پایان پیشنهاد عضویت دائمی ایران در کمیته علمی اثرات تشعشعات هسته ای با 

اجماع مورد موافقت واقع شد.

افتتاح 30 هزار شعبه فروش شیائومی تا 3 سال آینده

نقش موثر ایران در کمیته علمی بررسی اثرات تشعشعات اتمی

واتســاپ در حال تلاش است تا تمام واحد های 
پرداخت و خدمات متا را با نام Novi یکپارچه کند. 
 ،techradar به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، به نقل از
حدود یکســال پیــش شــبکه اجتماعی واتســاپ در هند  
پرداخت های  پولی را  آغاز کرد که با اســتقبال زیاد کاربران 
روبرو شد.  به همین علت در سال جاری این شبکه اجتماعی 
تصمیم گرفت تا گزینه های بازگشت نقدی را برای تمام کاربران 
خود ارائه دهد. گفته شده، توسعه دهندگان واتساپ در حال آماده 
شدن برای گســترش دامنه گزینه پرداخت خود با گنجاندن 

تراکنش های جهانی هستند.
براســاس گزارش هــا، واتســاپ در حال تلاش اســت تا 

تمــام واحد های پرداخت و خدمات متــا را تحت نام تجاری 
 Novi David یکپارچــه کند. پیش از این  رئیس Novi
Marcus در یک توئیت، اعلام کرده بود که تمام واحدها، 
محصولات، پرداخت ها و خدمــات مالی آن ها تحت این نام 
تجاری از بین می رود.  همچنین واتســاپ ممکن است برای 
استفاده از گزینه پرداخت به فرآیند تأیید هویت نیاز داشته باشد. 
با این عمل به نظر می رسد هویت و  یکپارچه سازی کیف پول 

Novi با پرداخت فعلی واتساپ مرتبط شود.
 Novi استفاده از انتقال ارز جهانی برای کیف پول دیجیتال

براساس گزارش ها، کیف پول دیجیتال Novi متعلق به متا 
از ارز های دیجیتال برای ساده سازی انتقال پول جهانی استفاده 

می کند. این سرویس در کشورهایی همچون آمریکا و گواتمالا 
در دســترس بوده و از ارز دیجیتال Pax Dollars استفاده 

می کند که یک به یک بر اســاس دلار آمریکا ارزش گذاری 
می شود. با توجه به یکپارچه شدن سرویس های ناشی از تغییر 

متا، واتساپ نیز می تواند برای این تغییر آماده شود.
مارکــوس در ادامه توضیح داد:« پس از یکســان شــدن 
سرویس ها، کاربران می توانند تغییراتی را در زمینه پرداخت های 
شخص به فرد در فیسبوک و همچنین واتساپ  تجربه کنند. 
علاوه بر این، محصول متا می تواند پرداخت آســان را برای 
بازرگانان تسهیل کرده و تبلیغ کنندگان را قادر سازد تا به راحتی 
تبلیغات را خریداری کنند و در عین حال امکان پرداخت های فرا 
مــرزی  Novi را فراهم کند. او ادعا کرد که Novi بیش از 
۱۰۰ میلیارد دلار را در ۱۲ ماه گذشته روی محصولات مختلف 

خود پردازش کرده و در آینده برای توانمندسازی تمام سیستم 
مالی های جهانی برای تسریع در شمول مالی و توسعه اقتصادی 

تلاش خواهد کرد.
 وب سایت Novi همچنین اشاره می کند که کاربران برای 
اســتفاده از کیف پول دیجیتال باید هویت خود را با استفاده از 
کارت شناسایی عکس دار معتبر دولتی تأیید کنند. آنچه هنوز 
مشــخص نیست این اســت که آیا نووی به زودی وارد هند 
می شــود یا خیر، با توجه به کنترلی که دولت فدرال هند بر 
پرداخت های دیجیتال اعمال می کند از آنجایی که واتساپ در 
حال حاضر از UPI در هند استفاده می کند، کاربران در اینجا 

نیازی به نگرانی نخواهند داشت.

واتساپ در تدارک طرحی بزرگ برای تراکنش های مالی 

اخبار کوتاه 

پتنت جدیدی از مایکروسافت منتشر شده 
است که براســاس آن، ممکن است این 
شرکت در حال کار روی ماوس Arc جدیدی 
باشد که می توان آن را به طور کامل خم کرد.

مایکروسافت درحال حاضر یک ماوس سرفیس دارد 
که می توان آن را تا حدودی تا کرد. ماوس Arc این 
شرکت هم دو حالت دارد که یکی صاف و دیگری خمیده است و حالت دوم به قرارگیری بهتر 

ماوس در دستان کاربر هنگام کارکردن کمک می کند.
به گزارش mspoweruser، اکنون پتنت جدیدی از مایکروســافت منتشر شده است که 
نشان می دهد در حال کار روی نسخه ی جدیدی است که می توان آن را ۱۸۰ درجه تا کرد تا 

آسان تر بسته بندی شود.در توضیحات این پتنت، نوشته شده است:
ماوس کامپیوتری تاشویی ارائه شده که بدنه ای قابل تغییر شکل دارد. اولین حالت گسترده و 
برای دریافت ورودی ها به منظور کنترل یک دستگاه مناسب است. در حالت دوم نیز، قسمت اول 

بدنه روی بخش دوم قرار می گیرد.
پتنت مذکور ۳۰ مارس ۲۰۲۱ ثبت و چند روز پیش منتشر شده است؛ البته در آن هیچ اطلاعاتی 
درباره ی زمان پیوســتن ماوس جدید مایکروسافت به دیگر گجت های تاشو این شرکت ارائه 

نشده است.

مایکروسافت برای به چالش کشیدن کروم 
بوک گوگل در بازار آموزش، ارزان ترین مدل 
لپ تاپ سرفیس را به همراه نسخه جدیدی 
از نرم افزار ویندوز که ویژه مدارس طراحی 

شده است، رونمایی کرد. 
به گزارش ایسنا، قیمت لپ تاپ سرفیس SE با صفحه 
۱۱.۶ اینچی و ۱۶ ساعت عمر باتری،  از ۲۴۹ دلار شروع می شود. شرکای مایکروسافت شامل 
ایسر و دل هم با استفاده از ویندوز SE ۱۱ – ورژنی از جدیدترین نسخه نرم افزار مایکروسافت که 
برای مدارس طراحی شده است - لپ تاپهای جدیدی برای مدارس خواهد ساخت. هدف از این 

برنامه رقابت با کروم گوگل است که در فضای بازار آموزش آمریکا پیشتاز است.
بر اساس گزارش بلومبرگ، مایکروسافت تلاش کرده است قیمت دستگاههای سرفیس را پایین 
بیاورد و با شــرکایش روی نوت بوک ارزان قیمت ویژه کلاسهای درس همکاری کرده است. 
مدارس به میزان فزاینده دستگاه کروم بوک گوگل را برای استفاده دانش آموزان انتخاب می کنند 
و در نتیجه شمار دانش آموزان آمریکایی که با سیستم عامل و برنامه های آفیس این شرکت در 

مقایسه با ویندوز و آفیس مایکروسافت آشنایی دارند، رشد کرده است.
مایکروسافت قصد دارد لپ تاپ SE را از طریق فروشندگان آموزشی به مدارس عرضه کند و 

مصرف کنندگان عادی و شرکتها نمی توانند این لپ تاپ را سفارش دهند.

 توئیتر یک تیم مخصوص به رمزارز ایجاد 
کرده است. این بخش »توییترکریپتو« نام 
دارند و شرکت آن را مرکزی برای توسعه 
تمام حوزه های بلاکچین معرفی کرده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از انگجت، در بیانیه 
توئیتر اشاره شده در بخش کریپتو، استراتژی هایی برای 
آینده رمزارز در این پلتفرم تنظیم می شود. درهمین راستا شبکه اجتماعی مذکور »تس رینارسون« 
را برای رهبری این بخش استخدام کرده است. وی پیس از این رهبری تیم های مهندسی در 

استارت آپ های رمزارز را نیز برعهده داشته است.
توئیتر در گام نخست قصد دارد ۳ حوزه را بررسی کند. نخست چگونگی پشتیبانی توئیتر از 
رمزارزها به عنوان روشــی برای پرداخت هزینه به تولید کنندگان محتوا، بررســی روش های 
درآمدزایــی برای تولید کنندگان محتوا با اســتفاده از فناوری هــای بلاکچین و تلاش برای 

تمرکززادیی شبکه اجتماعی با این روش بررسی می شود.
در بیانیه توئیتر در این باره آمده است: علاقه و توجه زیادی میان تولیدکنندگان محتوا برای 

استفاده از اپ های غیرمتمرکز جهت مدیریت کالاها و پول های مجازی وجود دارد.
البته تعجبی ندارد توئیتر موضوع جدی نسبت به رمزارز اتخاذ کرده است. جک دورسی مدیر 

ارشد اجرایی توئیتر نیز یکی از پشتیبانان این فناوری به حساب می آید.

رونمایی ارزان ترین مدل لپ تاپ سرفیس مایکروسافتمورچه رباتیک به اکتشافات فضایی کمک می کند مایکروسافت در حال کار روی ماوس تاشو جدیدی استتوئیتر بخش مخصوص رمزارز ایجاد کرد

مورچه های  نوتردام  دانشــگاه  مهندسان 
رباتیک ســاده و ۶ اینچی ســاخته اند که 
می توانند از موانع و راه های ناهموار به تنهایی 

بگذرند.
به گزارش مهر به نقل از دیلی میل، هنگامی که یکی 
از ایــن ربات ها نتواند به تنهایی فعالیتی را انجام دهد، 
می تواند به چند ربات مشابه خود بچسبد تا با کمک آنها فعالیت مذکور را انجام دهد.هر مورچه 
رباتیک مجهز به یک میکروکنترلر و باتری لیتیوم پلیمری است. علاوه بر آن در این ربات حسگری 
با چراغ ال ای دی در قسمت جلوی ربات به کار رفته که در صورت نیاز به کمک برای انجام یک 
فعالیت، روشن می شود. علاوه برآن حسگرهای لمسی مغناطیسی در جلو و عقب ربات نصب شده 
که بهم چسبیدن ربات ها را تسهیل می کند.یاسمین اوزکان آیدین استاد مهندسی برق در دانشگاه 
نوتردام و رهبر این پروژه معتقد است بهترین کاربرد مورچه های رباتیک در پروژه های اکتشافات 
فضایی است.او در این باره می گوید: این ربات ها کوچک و ارزان هستند. اندازه و وزن ، دو پارامتر مهم 
برای سفرهای فضایی است. بنابراین چنین سیستم هایی برای سفر فضایی ایده آل هستند. می توان 
تعداد زیادی از آنها را به فضا فرستاد.اوزکان آیدین در بیانیه ای در این باره می نویسد: ربات های پا 
دار می توانند در محیط های چالش برانگیز مانند مسیرهای ناهموار و فضاهای تنگ مسیریابی کنند. 

همچنین آنها می توانند با استفاده از اعضایشان مانورهایی انجام دهند و از موانع بگذرند.

 گوگل اعلام کــرد اپ اندرویدی به 
نام »Project Relate« توســعه داده 
که به افراد مبتلا به اختلالات گفتاری 
کمک می کند تا راحت تر با افراد دیگر 
و همچنین دستیار صوتی ارتباط برقرار 

کنند. 
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از انگجت، 
افرادی که دچار اختلالات گفتاری هستند برای 
درک افراد دیگر و همچنین ارتباط با فناوری های 
مبتنی بر صوت با چالش روبرو بوده اند. هر چند 

برخی شرکت ها سعی دارند محصولاتشان را برای استفاده افرادی با این مشکل 
ارتقا دهند، اما بیشتر سرویس های مرتبط صدای آنها را به خوبی درک نمی کند.

گوگل هم اکنون در جستجوی افرادی است تا این اپ را آزمایش کند و ارتقا 
دهد.

به گفته جولی ســاتیائو مدیر تولید »گوگل ریسرچ«، فناوری شناسایی گفتار 
اســتاندارد برای افرادی که دچار اختلال هســتند، همیشه کارآمد نیست زیرا 

الگوریتم ها براساس نمونه های گفتار آنان آموزش 
ندیده است.

اما در پروژه جدید از مدل های خاصی استفاده 
می شــود که براساس الگوهای صحبت کردن 
افراد آمــوزش دریافت می کند. هنگامیکه فرد 
اپ را باز می کند، از وی خواســته می شــود تا 
چند جمله را تکرار کند تا یک مدل پایه ایجاد 
 شود و اپ بتواند شیوه حرف زدن کاربر را درک 

کند.
»Project Relate« می توانــد ۳ فعالیت 
انجام دهد. نخست آنکه گفتار کاربر را به متنی تبدیل کند. کاربر می تواند این 
متن را کپی پیست کند یا در نمایشگر به افراد دیگر نشان دهد. همچنین این 
اپ می تواند آنچه کاربر گفته را با صدای بلند بخواند و با دســتیار گوگل ارتباط 

برقرار کند.
این اپ هم اکنون در مرحله آزمایش اســت و گوگل اعلام کرده با متقاضیان 

شرکت در برنامه تست آن طی ماه های آینده تماس می گیرد.

سامســونگ بار دیگر از دوربین های 
سلفی ۱۰ مگاپیکسلی برای گلکسی 
S۲۲ و S۲۲+ اســتفاده خواهد کرد 
و گویــا قصد تغییــر در این ویژگی 

تلفن هایش را ندارد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سامسونگ 
گلکسی اس ۲۲ و گلکسی اس ۲۲ پلاس که 
در آینده نزدیک رونمایی و معرفی می شــوند 
دارای دوربین جلویی با رزولوشن ۱۰ مگاپیکسل 
خواهند بود و چهارمین ســال متوالی است که 

سامسونگ تعداد پیکسل گوشی های پرچمدار خود را تغییر نمی دهد. تنها استثناء 
Ultra S۲۲ اســت که انتظار می رود مانند Ultra S۲۱ دارای سنسور ۴۰ 
مگاپیکسلی باشد.سامسونگ آخرین بار در سال ۲۰۱۹ رزولوشن دوربین جلو را با 
سری گلکسی اس ۱۰ تغییر داد. سری های اس ۹ و اس ۸ هر دو با سنسور های 
۸ مگاپیکسلی عرضه شده بودند و فقط یک لنز تقویت ۲ مگاپیکسلی باعث 
افزایش کیفیت دوربین سلفی آن شده بود. با این حال، رزولوشن از آن زمان با 

گلکسی اس ۲۰ از سال ۲۰۲۰، گلکسی اس ۲۱ 
از سال ۲۰۲۱، و اکنون سری گلکسی اس ۲۲ 
از سال ۲۰۲۲ در ۱۰ مگاپیکسل ثابت مانده است 
و گویا این شرکت قصد اعمال تغییرات در آن 
را ندارد.بدیهی است که این موضوع مدل های 
Ultra را شامل نمی شود. سامسونگ گلکسی 
اس ۲۱ اولتــرا و اس ۲۰ اولتــرا با رزولوشــن 
۴۰ مگاپیکسلی بسیار متراکم تر عرضه شدند و 
به نظر می رسد که دوربین جلوی گلکسی اس 
۲۲ اولترا دارای همان تعداد پیکسل است؛ و در 
مورد دوربین های عقب، مدل Ultra ۲۰۲۲ دارای تنظیماتی است که تفاوت 
چندانی با Ultra S۲۱ ندارد. دوربین اصلی این گوشی ۱۰۸ مگاپیکسلی است 
که یک لنز اولترا واید ۱۲ مگاپیکسلی، یک تله فوتو ۳X ۱۰ مگاپیکسلی و یک 
لنز تله فوتو ۱۰ مگاپیکسلی دیگر با آن همراه شده است. سری گلکسی اس 
۲۲ سامسونگ قرار است در ۸ فوریه معرفی شود و ۱۰ روز بعد هم برای فروش 

به بازار عرضه شود.

 گوگل برقراری  ارتباط 
برای افراد با اختلالات گفتاری را آسان می کند

 سامسونگ گلکسی S۲۲ و +S۲۲ را 
با رزولوشن دوربین سابق به بازار می فرستد 
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